
                                           P R O T O K Ó Ł nr XIX/2011 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2011r 
 
Miejsce obrad: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
 
Godzina rozpoczęcia obrad sesji: 13.00 
 
Obecni na sesji: w obradach XIX/2011 uczestniczą wszyscy radni (15); 
 
Do punktu 1. 
 
Obrady XIX/2011 sesji otworzył i stwierdził na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad sesji pan Zbigniew Chlubicki. 
 
Do punktu 2. 
 
3.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej 
5.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2012 rok; 
6.Uchwalenie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok; 
7.Rozpatrzenie skargi; 
8.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które w 2011 roku nie wygasają z 
upływem roku budżetowego; 
9.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2012-2022; 
10.Uchwalenie budżetu Gminy Barczewo na 2012 rok; 
11.Interpelacje i zapytania  radnych; 
12.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
13.Odpowiedzi na bieżące zapytania; 
14.Sprawy różne i wolne wnioski; 
15.Zakończenie obrad sesji; 
 
Porządek przyjęty został przez radnych bez uwag. 
 
Do punktu 3. 
 
Protokół z obrad poprzedniej sesji rady Miejskiej przyjęty został jednogłośnie (15); 
 
Do punktu 4. 
 
Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami Rady Miejskiej: 
 
-w ciągu 20-lecia samorządu nasza Gmina nie realizowała jeszcze tak dużego 
budżetu jak tegoroczny – jest to 55 milionów zł; 
-w 2011r szkoły , przedszkola realizowały wiele programów z udziałem środków 
unijnych; 
-w tym roku Gmina Barczewo zrealizowała: 

 



a)wodociąg Bartołty Wielkie-Leszno; 
b)budowa ulicy Orzeszkowej (na osiedlu domków jednorodzinnych); 
c)budowa ulicy Granicznej; 
d)budowa dwóch ORLIKÓW; 
e)I etap remontu przedszkola w Łęgajnach; 
f)na wsiach oddaliśmy place zabaw; 
g)I etap kanalizacji Łęgajny-Barczewko; 
h)naprawa drogi w Bogdanach; 
i)remont świetlicy w Ruszajnach; 
j)II etap drogi w Kaplitynach; 
k)wykonano przepust w Zalesiu; 
l)przebudowa odcinka drogi Barczewo-Silice z udziałem naszych  środków; 
ł)wyposażyliśmy świetlice wiejskie; 
 
Pan Lech Nitkowski podziękował radnym, że przy aprobacie Rady Miejskiej 
mogliśmy się porwać na realizację tak wielkiego budżetu. Burmistrz podziękował 
również Sołtysom za ich pracę. 
 
Do punktu 5. 
 
Wyjaśnienia w temacie przedstawił Pan Tomasz Michałowski – przewodniczący 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych . 
 
Radni nie mieli pytań . 
 
Pan Michałowski – wnioskuję o nie czytanie projektu uchwały. 
 
Radni jednogłośnie (15) przyjęli wniosek Pana Michałowskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
                                           U C H W A Ł Ę  nr  XIX(117)11 
w sprawie  uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2012 rok; 
 
 
Do punktu 6. 
 
Wyjaśnienia przedstawił Pan Tomasz Michałowski. 
 
Radni nie mieli pytań. 
 
Pan Tomasz Michałowski  - wnioskuję o nie czytanie projektu uchwały. 
 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek Pana Michałowskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 

 



                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(118)2011 
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012r 
 
Do punktu 7. 
 
Rozpatrzenie skargi. 
 
Sprawę przedstawił Pan Krzysztof Ludwiniak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Rada Miejska wysłuchała skarżącej Pani Marioli Kowalczyk. 
Pani Kowalczyk powiedziała m.innymi: drogi do Pról ze Starych Włók praktycznie 
nie ma. Nie rozumiemy dlaczego nasze dzieci nie są zabierane z miejsca 
zamieszkania jak mówi ustawa tylko muszą zmierzać do puntu zbiorczego w 
Starych Włókach. Ustawa nic nie mówi o tym aby tworzyć takie punkty. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – a gdzie jest powiedziane, że takich punktów nie można 
tworzyć. 
 
Zapisy ustawy odczytała Pani Hanna Chyżyńska – dyrektor MZOiZ w Barczewie. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie – skarga ta była gruntownie omawiana na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej. Komisja  uznała skargę za bazzasadną i taki projekt uchwały 
sporządziliśmy. 
Jednakże mając na uwadze stan drogi Stare Włóki-Próle nasza Komisja 
zawnioskuje o jej naprawę. 
 
Pan Edward Maciejewski – interpretacja różnych organów jest taka, że sytuację, 
która zaistniała w Prólach można przyjąć  ale nie dziwię się również rodzicom, że 
walczą  o to aby  droga dziecka do szkoły była dobra. 
Nasza Komisja w przyszłym tygodniu wybierze się na lustrację tej drogi razem z 
Panem Burmistrzem; 
 
Pani Halina Bronka – Ja jestem w rozterce. Wstrzymam się od głosowania nad tą 
uchwałą; 
 
Pani Alina Jakończuk – ja nie widzę niczego nadzwyczajnego w tym , że w Starych 
Włókach utworzony jest „punkt zbiorczy”. Przecież w każdej miejscowości tworzone 
są takie punkty, do których dochodzą dzieci z 2 – 3 miejscowości. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Uchwała ta mówi o tym, że skarga jest bezzasadna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Wyniki głosowania: 
„Za” przyjęciem przedstawionej przez Pana Chlubickiego uchwały głosowało  

 



      5 radnych; 
 
„Przeciwnych” przyjęciu tej uchwały było 5 radnych; 
 
„Wstrzymujących” od głosu było 3 radnych. 
 
Uchwała w brzmieniu przedstawionym przez Pana Chlubickiego nie została 
przyjęta przez Radę. 
Sprawa skargi pozostała nie rozstrzygnięta. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – w związku z brakiem rozstrzygnięcia skargi do sprawy 
wrócimy w miesiącu styczniu 2012r (wypowiedź po konsultacji z prawnikiem panią 
Nożyńską). 
 
Do punktu 8. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Gminy Barczewo. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Pan Tomasz Michałowski – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli wniosek pana Michałowskiego. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (13) podjęła: 
 
                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(120)2011 
w sprawie  ustalenia  wykazu wydatków, które w 2011r nie wygasają z upływem  
roku budżetowego. 
 
Do punktu 9. 
 
Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Barczewo na lata 2012-2022 przedstawiła 
Pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Jan Połowianiuk wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (13) podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(121)2011 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2012-2022. 

 



 
Do punktu 10. 
 
Pan Lech Nitkowski – Burmistrz Barczewa przedstawił projekt budżetu na 2012 rok. 
Pan Nitkowski wprowadził w  ujęte w projekcie inwestycje, które Gmina będzie 
realizowała w 2012 roku. Burmistrz stwierdził, że w dalszym ciągu Gmina będzie 
występowała ośrodki pozabudżetowe składając stosowne dokumenty. Pan 
Nitkowski powiedział, że przy braku środków zewnętrznych nie uda nam się tyle 
osiągnąć w zakresie inwestycji co w roku 2011. Pomocny w realizacji wielu 
inwestycji jest WFOŚ. 
Pan Lech Nitkowski  stwierdził , że na realizację inwestycji drogowych, 
kanalizacyjnych, odwodnienia dróg występujemy o środku zewnętrzne. Nabór 
wniosków do 12 lutego 2012r. 
Na zakończenie swojego wystąpienia Burmistrz powiedział: 
wiem, że ten projekt budżetu nie do końca się Państwu podoba. Mnie on się też nie 
podoba ale nie ma innej możliwości przy obowiązującym prawie. Chciałem 
powiedzieć, że gdyby nie obowiązujące przepisy to moglibyśmy zaplanować i 
zrobić dużo więcej, ponieważ nasz Gmina nie ma dużego zadłużenia. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki przedstawił opinię RIO w Olsztynie o przedłożonym przez  
Burmistrza Barczewa projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok oraz opinię o 
możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Barczewo na 2012 rok; 
 
Pan Jan Suliński – chciałem podziękować Skarbnikowi za sporządzenie projektu 
budżetu. Po długich dyskusjach opinia Komisji Finansów Publicznych jest 
pozytywna. 
 
Dyskusja: 
 
Pani Halina Bronka – z przykrością stwierdzam, że niewiele moich wcześniej 
zgłoszonych wniosków zostało ujęte w projekcie tego budżetu ale zagłosuję za tym 
budżetem dla dobra miasta i gminy; 
 
Pan Tomasz Michałowski – mieszkańcy Starego Miasta  niech wiedzą, że radni z 
ich terenu myślą o Nich. Chcę również powiedzieć, że tyle inwestycji jak w tym roku 
nigdy wcześniej na Starym Mieście nie było i za to Burmistrzowi dziękuję i cieszę 
się, że będzie robiona ulica Traugutta; 
 
Pan Andrzej Moszczyński – dziękuję za inwestycje przewidziane do wykonania w 
przyszłym roku w Łęgajnach, które wykonywane będą w ramach awarii; Dziękuję 
za rozbudowę przedszkola, które się powiększa ze względu na to, że uczęszczają 
do niego dzieci z Kaplityn. Prosimy o wyremontowanie łazienki i stołówki; 
 
Pan Jarosław Bonus – nie przeszedł żaden z moich wniosków. Mam jednak 
nadzieję, że Nowe Miasto nie zostanie  pominięte w 2012 roku; 
 
Pan Jan Połowianiuk – budżet jest na miarę naszych możliwości. Każdy okręg ma 

 



ogrom potrzeb ale tak krawiec kraje jak materii staje . W moim okręgu też jest duży 
projekt i wiem, że na jego realizację muszą być środki zewnętrzne ale proszę o to 
aby nie przegapić terminu rozpoczęcia tych prac; 
 
Pan Czesław  Kopczyński – proszę aby wieś piękniała proporcjonalnie do miasta; 
 
Pani Alina Jakończuk – o Nowym Mieście nikt nie zapomina, planowane są 
przecież chodniki, zatoka przystankowa. Dziękuję za to. 
 
Pan Andrzej Moszczyńskli – w imieniu Rady Miejskiej dziękuję Pani Dorocie za 
pracę włożoną w konstruowanie tego budżetu. 
 
Pani Teresa Lutarewicz – ważne jest to,że zaczyna się dostrzegać wieś; 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – nie jestem zadowolony z tego budżetu mimo że 
dziękujemy. Dziękuję Pani Skarbnik, że dała radę to spiąć. Myślę, że Pan Burmistrz 
dołoży starań aby pozyskiwać środki zewnętrzne; 
 
 
Pan Zbigniew Chlubicki odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Barczewo na 2012 rok. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie (13)  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIX(122)2011 
w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Barczewo na 2012 rok. 
 
 
Pan Lech Nitkowski – dziękuję wszystkim radnym za takie podejście gospodarskie 
a sobie i urzędnikom gratuluję, że przyszło nam pracować z takim samorządem. 
 
Do punktu 11. 
 
Pan Edward Maciejewski: 
-bardzo cieszy mnie to, że radca prawny będzie obecny na każdej sesji Rady ale 
chciałbym również aby w sesjach Rady uczestniczyli przedstawiciele naszych 
Spółek. 
-dwa lata temu na drodze Nikielkowo-Wójtowo położona została keokrata. Obecnie 
około 100 metrów tej drogi jest w bardzo dobrym stanie a 200 m tej drogi jest 
zrujnowane po pracach przeprowadzonych tam przez nasz barczewski ZWIK. Co 
Prezes ZWIK myśli zrobić z tą sprawą? 
-prosiłem Prezesa ZWIK o pomalowanie na starej części Nikielkowa  hydrantów, 
które są zardzewiałe. Niestety tych prac ZWIK nie wykonał. Chciałbym wiedzieć 
kiedy to będzie zrobione? 
 
Pan Jarosław Bonus: 

 



-przy Gimnazjum będzie robione ogrodzenie. Nie wszystko zostało sp[rzątnięte przy 
ORLIKU. Jak będzie wyglądało ogrodzenie 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-czy będzie uchwalony regulamin dla ORLIKA? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-chciałem przypomnieć, że do końca stycznia składać można wnioski o przyznanie 
wyróżnień dla najlepszych  sportowców; 
 
Do punktu 12. 
 
zapytań nie było. 
 
Do punktu 13. 
 
Pan Lech Nitkowski – udzielę odpowiedzi na piśmie. 
 
Do punktu 14. 
Pan Edward Maciejewski : 
-2 lata temu dziękowałem za zrobienie w Nikielkowie świetlicy, za chodniki, za nową 
drogę, za oświetlenie przy tej drodze. Chciałem powiedzieć, że 2 lata temu 
Nikielkowo wyciągnięte zostało z prawieków. Jestem z tego bardzo zadowolony i 
oczekuję jeszcze więcej. Dziękuję Burmistrzowi i Przewodniczącemu Rady. 
 
Pan Perczyński – Sołtys Wójtowa: 
-chcę Burmistrzowi podziękować za jego pozytywne podejście  do Wójtowa; 
Chciałbym zaprosić radnych na imprezę integracyjną do Wójtowa; 
 
Pan Czesław Kopczyński – ja chciałbym podziękować byłym Sołtysom za ich 
pracę; 
 
Pani Teresa Lutarewicz: 
-to, że nasza Gmina  rozwija się tak dobrze to jest zasługa ludzi. Dziękuję 
wszystkim za wspaniałą współpracę – pracownikom, burmistrzowi, spółkom i 
chciałabym życzyć sobie i innym takiej współpracy w przyszłym roku. 
 
Pan Chlubicki podziękował wszystkim pracownikom za doskonałą współpracę. 
 
Do punktu 15. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że porządek obrad XIX sesji został 
zrealizowany, w związku z czym zamykam obrady XIX/2011 sesji Rady Miejskiej w 
Barczewie. 
Protokółowała:                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej 
Barbara Kwapis                                                   Zbigniew Chlubicki. 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


